
1 

 

Protokół nr 50-05/2018 z  posiedzenia 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 25 maja 2018 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 8:15. 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej  
listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób, uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu.  
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji 
Rady Miasta Gdańska. 
 
Następnie Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1595 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1594 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu 

przyznawania jednorazowego stypendium Prezydenta Miasta Gdańska dla 
uczniów szczególnie uzdolnionych oraz maturzystów osiągających najwyższy 
wynik z egzaminu maturalnego w ramach Lokalnego Programu Wspierania 
Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z terenu Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1600 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Akcja Lato 2018 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Informacja na temat dostępności szkolnych boisk dla mieszkańców Miasta  
w godzinach popołudniowych i wieczornych. 

     Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
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     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1595 
 
Druk nr 1595 – stanowi załącznik do LII sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 maja 
2018 roku.  
 
Pani Agnieszka Rawa – Głównego Specjalisty w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków  
zreferowała projekt uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodnicząca komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za”- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
OPINIA  Nr 50-06/379/41/2018 
  
 

     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1594 
 
Druk nr 1594 - stanowi załącznik do LII sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 maja  
2018 roku.  
 
Pani Agnieszka Rawa – Głównego Specjalisty w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków  
poinformowała, że zmiany nie dotyczą  zakresu działalności Komisji Edukacji.  
 
W związku z powyższym Przewodnicząca Komisji zaproponowała odstąpienie od 
opiniowania projektu uchwały.  
 
Komisja - jednogłośnie 5 głosami „za”  odstąpiła od opiniowania.  
 
 

     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu 
przyznawania jednorazowego stypendium Prezydenta Miasta Gdańska dla 
uczniów szczególnie uzdolnionych oraz maturzystów osiągających najwyższy 
wynik z egzaminu maturalnego w ramach Lokalnego Programu Wspierania 
Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z terenu Gminy Miasta Gdańska –  
druk nr 1600 
 
Druk nr 1600 - stanowi załącznik do LII sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 24 maja  
2018 roku.  
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Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała jaki procent uczniów 
kwalifikuje się do stypendium.  
 
Pan Grzegorz Krygera – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Odpowiedział, że nie wiadomo jaki będzie efekt po pierwszym roku, na razie szkoły 
są na etapie typowania kandydatów. Regulamin zakłada jednego ucznia ze szkoły.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 50-06/381/42/2018 
 
 

     PUNKT 4 
Akcja Lato 2018 
 
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Wyjaśnił, że Akcja Lato jest pokrywana w całości z budżetu miasta. W tym roku 
nastąpiło zwiększenie oferty. W roku 2017 była mowa o 33 szkołach na kwotę 1200000 
zł, natomiast w tym roku są zaakceptowane wnioski 44 szkół na kwotę ponad 1600 
000 zł. W zeszłym roku było w sumie 25 tys. godzin, w tym roku to jest 33 tys. godzin 
i o ponad 30 tys. dzieci więcej z tej akcji będzie mogło skorzystać. Uzupełnieniem 
Akcji Lato jest tez oferta instytucji kultury jak muzea, Centrum Hewelianum. W 
ramach Akcji Lato również ofertę przygotowuje Pałac Młodzieży, GOKF. Dodatkowo 
w trzech placówkach przygotowują swoja ofertę harcerze ZHP. W tym roku z nowości 
będzie możliwość ubiegania się szkół o pieniądze z tzw. kapslowego do wykorzystania 
na zajęcia z Akcji Lato, z tego tytułu powinno być do dyspozycji ok. 200 tys. zł.  W 
tym roku w akcji będzie brało o 10 szkół więcej niż w roku ubiegłym, dodatkowo 
harcerze, dodatkowo instytucje kultury, dodatkowo konkurs dla 7-8 placówek na 
skorzystanie z dodatkowych środków alkoholowych.  
 
Radna Anna Wirska – członek komisji  
Zapytała ile szkół bierze udział w akcji.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Odpowiedział, że 44 szkoły. 
 
Nie było więcej pytań.  
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     PUNKT 5 
Informacja na temat dostępności szkolnych boisk dla mieszkańców Miasta  
w godzinach popołudniowych i wieczornych. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Wyjaśnił, że wykorzystanie boisk do godz. 22:00 często zależy od indywidualnego 
podejścia dyrektora. Wkrótce będzie spotkanie z dyrektorami, gdzie wydział będzie 
przekonywał, że dyrektor szkoły nie musi się obawiać o bezpieczeństwo dzieci na 
tym obiekcie po zakończeniu zajęć szkolnych, bo przez to były wprowadzane pewne 
obostrzenia.  W tym czasie to rodzic odpowiada za swoje dziecko, oczywiście pod 
warunkiem, że warunki bezpieczeństwa są zapewnione. Miasto w 2019 roku planuje 
zabezpieczyć większą kwotę w budżecie Wydziału Rozwoju Społecznego na 
ewentualne odszkodowania z tytułu ubezpieczenia za szkody wyrządzone na 
obiektach.  Dyrektorzy mogą wprowadzić dodatkowe uregulowania aby kontrolować 
czy np. w godzinach udostępnionych dla mieszkańców z boiska nie korzysta np. 
komercyjna szkółka. Jeśli chodzi o zatrudnianie animatorów sportu przy placówkach, 
zostały powołane dzielnicowe centra sportu przy dawnym GOKFie, który spina 
wszystkie te działania i cały czas prowadzi nabór na koordynatorów w poszczególnych 
dzielnicach. W tej chwili mamy zajęcia prowadzone w 12 dzielnicach, 13 
lokalizacjach, gdzie takie zajęcia już się odbywają, łącznie to są 52 godziny. Idea 
była też taka, żeby w ramach tych kwot można było prowadzić zajęcia nie tylko 
stricte sportowe ale też zajęcia rekreacyjne, oraz takie które będą angażować całe 
rodziny. Największy problem z naborem polegał na tym, aby  zachęcić animatorów 
do zmiany dawnego sposobu pracy czyli żeby animator nie był tylko osobą do 
pilnowania ale również do koordynowania zajęć.  
 
Radna Agnieszka Owczarczak – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Gdańska  
Zapytała czy sprawdza się forma zatrudnienia animatora, bo zdarzają się sytuacje 
kiedy mieszkańcy w ogóle nie korzystają z jego pomocy bo np. przychodzą z dziećmi 
na plac zabaw albo żeby pobiegać na bieżni.    
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Wyjaśnił, że WRS prowadzi ewaluację zadań podejmowanych przez animatorów, 
jakie to są zajęcia, jakie dyscypliny sportu, często zależne od dzielnicy. Np. jeżeli w 
danym miejscu funkcjonuje szkółka piłkarska, są inne zajęcia pozalekcyjne 
piłkarskie, to ten animator powinien już zająć się zupełnie czymś innym żeby nie 
było powielania tych samych zadań. W wielu przypadkach było tak, że animator 
siedział na pustym obiekcie i go „pilnował”, od tego miasto stara się odchodzić i 
stara się zachęcać mieszkańców do korzystania. W każdym tygodniu pojawia się nowe 
centrum, nowy animator, natomiast w tej chwili jest ich 13. Koordynator ma pewną 
liczbę godzin w swojej placówce, w tym dzielnicowym centrum sportu, ale w ramach 
godzin prowadzi też zajęcia w innych placówkach,  w innych dzielnicach. Dzielnicowe 
centrum sportu to jest to miejsce gdzie ten koordynator będzie na co dzień pracował, 
ale jeżeli będzie potrzeba, żeby w innej szkole prowadził zajęcia to będzie to robił. 
Będzie też koordynował prowadzenie innych zajęć GOKF.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji Edukacji 
Powiedział, że jest wiele nowych obiektów, z których mieszkańcy korzystają chętnie, 
nawet do późnych godzin wieczornych, natomiast z tych samych boisk korzystają 
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również zorganizowane grupy komercyjne. Zasugerował rozważenie wprowadzenia 
jasnych zasad korzystania z boisk, aby były np. określone godziny dla mieszkańców.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Obiecał, że wszystkie regulaminy zostaną zweryfikowane żeby w miarę możliwości 
miały  wspólne dla wszystkich zapisy.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji Edukacji 
Dodał, że są obiekty, z których mieszkańcy korzystają chętnie, a są też takie, z 
których niewiele osób korzysta. Zapytał czy Wydział Rozwoju Społecznego 
monitoruje takie sytuacje.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Odpowiedział, że nie było sygnałów, żeby w jakiejś dzielnicy była bardzo zła 
sytuacja. Do tej pory były jakieś pojedyncze interwencje, które na bieżąco były 
wyjaśniane.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Powiedziała, że według niej za nowo wybudowane boiska i obiekty sportowe 
odpowiedzialność powinna ponosić przede wszystkim szkoła, nawet jeżeli 
mieszkańcy korzystają z niego w godzinach popołudniowych i wieczornych.  
  
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji Edukacji 
Zapytał czy od września będą uregulowane sprawy dotyczące korzystania z 
obiektów sportowych.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Poinformował, że miasto podejmie próbę ujednolicenia regulaminów jeśli chodzi o 
korzystanie z obiektów sportowych oraz sporządzenia bazy obiektów dla 
mieszkańców. Planuje się także zwiększenie liczby dzielnicowych centrów sportu.  
 
Pan Krzysztof Koprowski  - trójmiasto.pl, zastępca przewodniczącego Rady 
Dzielnicy Wrzeszcz Górny  
Poinformował, że problem zamkniętych boisk w dzielnicy Wrzeszcz Górny jest dość 
spory. Boisko przy ul. Klonowej zostało wydzierżawione wspólnocie. Kolejne boisko 
przy SP nr 17 posiada bieżnię, plac zabaw, boisko do gry w piłkę, górkę do zjeżdżania 
na sankach ale szkoła niestety zamyka to boisko o określonej godzinie i mieszkańcy 
nie mogą z niego w pełni korzystać. Zapytał czy nie będzie wypracowanego 
jednolitego modelu korzystania z obiektów sportowych dla wszystkich szkół.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Zobowiązał się do sprawdzenia funkcjonowania boiska przy SP 17. Natomiast 
zaznaczył, że całkowite oddanie obiektu bez żadnego regulaminu nie jest możliwe.  
    
   
Nie było więcej pytań.  
 
 

     PUNKT 6 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
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Nie było spraw bieżących, wolnych wniosków i korespondencji.  
 
Przewodnicząca podziękowała wszystkim obecnym za uczestnictwo i zamknęła 
obrady komisji.  
 
Godz. 8:50.  
 
       Przewodnicząca Komisji Edukacji 
 
        Dr Żaneta Geryk 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 


